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Psychoanalysis is less merciful than Christianity. Where God the Father forgives our
ignorance, psychoanalysis holds out no such hope. Ignorance is not a sufficient ground
for forgiveness since it masks enjoyment; an enjoyment which erupts in those black
holes in our symbolic universe that escape the Father's prohibition. Today, with the
disintegration of state socialism, we are witnessing this eruption of enjoymnet in the
re-emergence of aggressive nationalism and racism. With the lid of repression lifted,
the desires that have emerged are far from democratic. To explain this apparent
paradox, says Slavoj Zizek, socialist critical thought must turn to psychoanalysis. For
They Know Not What They Do seeks to understand the status of enjoyment within
ideological discourse, from Hegel through Lacan to these political and ideological
deadlocks. The author's own enjoyment of popular culture makes this an engaging
and lucid exposition, in which Hegel joins hands with Rossellini, Marx with Hitchcock,
Lacan with Frankenstein, high theory with Hollywood melodrama.

作者介绍: 

斯拉沃热·齐泽克，斯洛文尼亚卢布尔雅那大学社会学和哲学高级研究员，拉康传统最
重要的继承人，他长期致力于沟通拉康精神分析理论与马克思主义哲学，将精神分析、
主体性、意识形态和大众文化熔于一炉，形成了极为独特的学术思想和政治立场，成为
20世纪90年代以来最为耀眼的国际学术明星之一，被一些学者称为黑格尔式的思想家
。他曾任法国巴黎第八大学、美国明尼苏达大学、哥伦比亚大学、普林斯顿大学等许多
知名高等院校的访问教授、活跃于各种哲学、精神分析和文化批评国际学术讨论会，所
到之处儿乎都引起广泛的注意。詹姆逊说他“发出了一种不平常的声音，我们将在今后
数年内反复聆听”。伊格尔顿评价他是欧洲近十年来最重要的思想家之一。
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评论

这你妈原版啃了半年，跟没看过一样

-----------------------------
总体感觉比《意识形态的崇高客体》更有逻辑，也更政治。比起后者，这本书不是对拉
康观点的全面介绍，更多侧重于subject和trauma。最后一部分对雅各宾派的讨论非常
有现实针对性，是整本书建构性最强的部分，并且让人想到无政府主义。
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书评

故事可以从庄周梦蝶讲起。当然，这个故事大家都知道，讲的是庄周对现实和梦境何者
为真产生了怀疑。中国第一个怀疑主义者。然后我们再扯到近代西方的头号怀疑主义者
笛卡尔。笛卡尔将怀疑看作一种严格的思考方法。他对周围一切事物的存在都产生了怀
疑，先是外部的感官世界，然后...  
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